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Úvod 

V šestém roce vedení kroniky se celý svět, Herink nevyjímaje, potýkal 

s událostmi dlouho nevídanými. Pandemie nového typu koronaviru 

paralyzovala život v mnoha aspektech. 

V příloze naleznete nové letecké snímky obce – můžete je porovnat s těmi 

posledními, které byly přílohou ročního zápisu do kroniky v r. 2016. 

 

Jana Šteffelová  
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2020 
  

Koronavirus, covid-19, SARS-CoV-2 – tato a další pojmenování dostal 

virus, který nás na různých úrovních provázel po celý rok 2020. Jedná se 

o vysoce infekční onemocnění, které je způsobeno koronavirem. Šíří se 

pomocí aerosolu, kapének, případně následkem tělesného kon-

taktu. Příznaky jsou v mnohém podobné chřipce, ale vzhledem ke 

snadnému přenosu a vysoké míře nutnosti hospitalizace nakaženého je 

tato nemoc daleko více nebezpečná – pro jedince i pro společnost. Jediná 

osoba s chřipkou např. může během dvou měsíců infikovat dalších 386 

lidí a jen velmi málo z nich by bylo hospitalizováno. Ale jeden pacient s 

covidem-19 by za stejné období infikoval 99 000 lidí, z nichž asi téměř 

20 000 by muselo být hospitalizováno. Tolik tedy pro představu, s jakým 

protivníkem v r. 2020 máme tu čest…  

Krátce po Novém roce Čína oznamuje, že identifikovala nový 

koronavirus s dočasným označením 2019-nCoV. Svět v tuto chvíli ještě 

netuší, jak moc tato nákaza ovlivní životy lidí po celém světě. Wu-chan, 

který se stane prvním epicentrem nákazy, hlásí o dva dny později prvního 

zemřelého a virus se postupně začíná šířit do jiných zemí. 23. ledna je 

Wu-chan odříznut od světa. Ani to nezabránilo nákaze v explozivním 

šíření. 

Nový typ koronaviru dorazil do Evropy 29. ledna. V Česku zatím nikdo 

neonemocněl, první případ ale ohlásilo třeba sousední Německo. „V 

Čechách se bát určitě nemusíme. Je však potřeba mít zdravý 

respekt,“ říkala tehdejší hlavní hygienička ČR Eva Gottvaldová. 

Po několika letech jednání 31. ledna vystoupilo Spojené království  

z Evropské unie. Britové tak rozhodli už v červnu 2016 v referendu.  

Od 1. února 2020 nastoupila Británie do 11měsíčního přechodného 

období, během nějž měla plnit řadu povinností k EU a kdy se měly vyjasnit 

budoucí vzájemné vztahy. Britové opustili evropský projekt po 47 letech. 

Na Slovensku se 29. února konaly parlamentní volby. Dva roky  

po vraždě novináře Jána Kuciaka se vyslovili pro razantní změnu. Se 

ziskem 25,02 procenta hlasů zvítězilo opoziční hnutí Obyčejní lidé a ne-

závislé osobnosti Igora Matoviče.  

V dubnu v americkém Minneapolisu zemřel Afroameričan George 

Floyd. Příčinou bylo dušení policistou Derekem Chauvinem, který mu 

devět minut klečel na krku. Incident posílil hnutí Black Lives Matter  

a vyvolal masivní protesty proti rasismu a policejní brutalitě, které se  

ze Spojených států přelily i do jiných zemí. 
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V Ruské federaci proběhlo na začátku července referendum o změnách 

v ústavě. Občané jím umožnili prezidentovi Vladimiru Putinovi setrvat  

u moci až do roku 2036. Ruská ústava teď umožňuje, aby se po vypršení 

nynějšího mandátu v roce 2024 mohl ucházet o zvolení na dvě další 

šestiletá období. Pro bylo osmasedmdesát procent voličů. 

Masivní exploze 4. srpna takřka srovnala se zemí část libanonského 

hlavního města Bejrútu. Vybuchlo tam na 2 750 tun dusičnanu amonného, 

který byl skladován bez dostatečných bezpečnostních opatření. Šlo  

o jednu z největších dosud zaznamenaných nenukleárních explozí. 

Zahynulo přes dvě stě lidí, asi sedm tisíc bylo zraněno. 

V Bělorusku 9. srpna proběhly prezidentské volby. Podle oficiálních 

výsledků v nich vyhrál „poslední diktátor“ v Evropě Alexandr 

Lukašenko se ziskem 80,08 procenta hlasů. Opozice ani Evropská unie 

ale výsledky neuznaly. Mezi Bělorusy vyvolaly tyto výsledky odpor, který 

vyústil v pravidelné protesty. Na ty vláda reagovala masivním zatýkáním 

a brutalitou. 

Koncem září letitý spor mezi Arménií a Ázerbájdžánem o Náhorní 

Karabach přerostl opět v plnohodnotný válečný konflikt. Na obou 

stranách padlo podle oficiálních údajů přes dva tisíce vojáků a zemřely 

desítky civilistů. Boje ukončila až dohoda uzavřená za zprostředkování 

Ruska asi o dva měsíce později. Ázerbájdžánu zaručila značné územní 

zisky. 

Volby prezidenta Spojených států amerických se konaly v úterý 

3. listopadu 2020. Prezidentem byl ve všeobecných volbách občany 

zvolen Joe Biden a viceprezidentkou byla určena jeho spolu-

kandidátka Kamala Harrisová, oba politici Demokratické strany. Poprvé 

v historii USA se viceprezidentkou stala žena. Po sečtení zhruba 99 % 

hlasů 1. prosince 2020 získal Joe Biden okolo 81 milionů hlasů a Donald 

Trump 74 milionů hlasů, což jsou dva nejvyšší výsledky v historii 

Spojených států. Na základě voleb Joe Biden získal 306 hlasů a Donald 

Trump 232 hlasů volitelů, což volitelé potvrdili konečnou volbu 

14. prosince 2020, která byla oficiálně sečtena a potvrzena 7. ledna 2021.  

 

Rok 2020 se odehrával ve znamení epidemie a omezení, jaká Česká 

republika ve své historii nepamatuje. 

Leden a únor proběhl, co se týče epidemie, v Česku ještě poměrně 

klidně. Stát dokonce poskytl Číně humanitární pomoc, darem jí poslal 

několik tun ochranných pomůcek. Již koncem ledna byl předložen 

poslanecké sněmovně návrh, který by vládě nařizoval přijmout nezbytná 

opatření. Velká většina poslanců ANO, ČSSD a KSČM se zdržela 

hlasování a návrh tak nebyl schválen. Tehdejší ministr zdravotnictví 
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Adam Vojtěch (ANO) vše zdůvodnil tím, že stát jedná podle pokynů WHO 

a EU, ani v Unii totiž ke zpřísnění nedocházelo. Nákaza byla na našem 

území oficiálně potvrzena 1. března. Zatím šlo o tři případy, ale rychle 

následovaly další. Za jejich zdroj byla označena severní Itálie, kam odjeli 

našinci lyžovat. 

První opatření proti epidemii stát přijal 3. března. Již 10. března oznámila 

vláda uzavření škol a další opatření následovala jedno za druhým. 12. 

března byl vyhlášen nouzový stav s řadou omezení pro občany a podniky, 

14. března pak byla zavřena restaurační zařízení a téměř všechny další 

provozovny. O půlnoci z 15. na 16. března Česko uzavřelo státní hranice. 

Záhy stát vyhlásil povinnost pro všechny občany, která nařizovala si mimo 

bydliště zakrývat ústa a nos rouškou, šátkem či jinou pokrývkou. Ukázalo 

se, že podobně jako v jiných státech, není v ČR dostatek ochranných 

pomůcek. Lidé začali doma ve velkém šít roušky látkové. 

Počet pacientů s nákazou virem Covid-19 rychle rostl. V nemocnicích 

začala vznikat specializovaná oddělení, kam se sváželi nakažení lidé. 

Prvního mrtvého s touto nemocí úřady oznámily 22. března, jednalo se o 

95letého muže hospitalizovaného v pražské Nemocnici Na Bulovce. Virus 

se následně začal šířit v domovech pro seniory. První vlna epidemie 

vyvrcholila u nás kolem 12. dubna, kdy bylo evidováno 4 750 osob 

nakažených nemocí covid-19, z toho bylo 436 hospitalizováno.  

V následujících týdnech se počet denně nakažených lidí ustálil na 2 až 

2,5 tisících. 

V počátku krize řídila opatření Bezpečnostní rada státu pod vedením 

premiéra Andreje Babiše, 16. března byl ustaven krizový štáb řízený 

Romanem Prymulou, v té době poradcem premiéra pro zdravotnictví. 

Toho vystřídal 31. března vicepremiér Jan Hamáček. Začátkem dubna 

odsouhlasila Sněmovna ČR vládě prodloužení výjimečného stavu do 

konce měsíce. Ten se následně prodloužil až do 17. května. S klesajícím 

počtem nově nakažených i hospitalizovaných stát začal uvolňovat přísná 

opatření. Znovu otevřít také mohly některé uzavřené instituce  

a podniky. Uvolnění spojená s dovolenými přinesly však další případy 

nákazy. Ohnisky byly především Karvinsko, Frýdecko-Místecko, 

Prachaticko a Praha. 

V srpnu bylo již jasné, že epidemie znovu nabírá na síle. 

Epidemiologové volali po zpřísnění opatření, nicméně vláda zatím jednat 

nechtěla. Sice původně přijala znovuobnovení nošení roušek od 1. září, 

ale tento krok záhy stáhla. První zářijový týden se ČR zařadila mezi 

nejvíce zasažené země světa, co se týče počtu nakažených na milion 

obyvatel. 

Okolní státy začaly vyžadovat po Češích, turistech vracejících se z ČR, 

negativní test na covid-19. Vláda přesto s dalšími opatřeními, která by 
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znovu poškodila ekonomiku, váhala. Chtěla také, aby řádně proběhly 

krajské a senátní volby. Svůj hlas v nich mohli odevzdat i lidé v karanténě. 

Začalo se mluvit o blížící se 2. vlně epidemie. 

O tom, že kabinet premiéra Babiše jednat musí, rozhodl denní nárůst 

počtu nakažených osob větší než 3 000, jenž byl zaznamenán poprvé 17. 

září 2020. O čtyři dny později na svou funkci rezignoval ministr 

zdravotnictví Adam Vojtěch. Prakticky ihned ho nahradil Roman Prymula. 

30. září vláda vyhlásila na území ČR nouzový stav, a to od 5. října 2020 

na dobu 30 dnů. Krátce před tím zaznamenali statistici rekord v počtu 

úmrtí lidí s covid-19. 

Statistiky začaly závratně stoupat. Ani ne za měsíc – 23. října – byl denní 

nárůst poprvé nad 15 000 osob. V tu dobu již byly opět uzavřené školy, s 

výjimkou mateřských, nefungovaly restaurace, posilovny, fitness centra, 

vnitřní bazény, koupaliště a zoologické zahrady, ubytovací zařízení, 

divadla, kina... Omezila se možnost shromažďování lidí, platil zákaz pití 

alkoholu na veřejnosti. Od 28. října platil zákaz nočního vycházení mezi 

devátou hodinou večerní a pátou hodinou ranní. Nejpřísnější opatření 

měla trvat původně do 3. listopadu, na konec se protáhla na celý měsíc. 

Přísná opatření obhajoval opakovaně zejména epidemiolog Roman 

Prymula. Jeho televizní projev 13. října sledovaly tři milióny lidí. Ministr se 

v něm mimo jiné omluvil za špatnou připravenost státu na 2. vlnu 

epidemie. K trpělivosti vyzval národ také prezident Miloš Zeman. Prymula 

však o důvěru společnosti přišel 22. října, kdy byl vyfotografován, jak 

vychází bez roušky z vyšehradské restaurace. Ta měla být v tu dobu kvůli 

covid-19 uzavřená. Po několikadenním kličkování následně rezignoval na 

funkci. 

Novým ministrem zdravotnictví se pak stal Jan Blatný, do té doby 

náměstek Fakultní nemocnice Brno. Počet nakažených v tu dobu stále 

stoupal. 4. listopadu přibylo 15 729 nových případů koronaviru. Podíl 

pozitivních testů činil téměř 35 procent. Další den jich bylo ještě o něco 

více. Nový ministr v rámci boje s covid-19 představil 13. listopadu nový 

protiepidemický systém (PES). Ten měl na základě denních analýz 

epidemických parametrů ovlivňovat život v ČR.  

Podle ministerstva zdravotnictví zemřelo v r. 2020 s koronavirem 11.872 

lidí. Časté spory o tom, zda do celkového počtu obětí započítávat zemřelé 

s dalšími zdravotními komplikacemi lze odložit tváří v tvář holým faktům: 

v Česku zemřelo v r. 2020 téměř o 17.000 lidí víc než v roce 2019 a jde 

zhruba o patnáctiprocentní nárůst. Podle Českého statistického úřadu je 

tak výrazná meziroční změna v historii po roce 1950 zcela výjimečná. 

Podle stoleté časové řady Česko pamatuje podobně vysoký procentní 
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nárůst jen v roce 1945, kdy končila druhá světová válka. Podle 

předběžných údajů loni zemřelo 129 100 lidí.  

Od 18. listopadu platilo v obchodech omezení počtu lidí. Jedna osoba 

pro sebe musela mít prostor patnáct metrů čtverečních. Současně se do 

základních škol vrátili žáci prvních a druhých ročníků, zpívat a cvičit 

ovšem stále nesmějí. Další žáci a studenti, kteří se směli vrátit koncem 

listopadu. V prosinci se znovu otevřely služby a ubytovací zařízení, ač s 

mnohými omezeními. Uvolnění opatření s sebou ovšem znovu přineslo 

nárůst případů. Vláda tak rozhodla, že před Vánocemi se opatření 

přitvrdí, a to od 18. prosince. Podnikatelům slíbila rozsáhlé kompenzace 

jejich ztrát. Vynucené omezování české ekonomiky s sebou přináší 

hospodářský pokles. Základní scénář České národní banky ještě  

v listopadu počítal s tím, že se HDP letos skokově propadne o 7,2 

procenta a v příštím roce bude následovat mírné oživení. 

Covid-19 a s ním spojená opatření měl v některých oblastech i pozitivní 

dopady. V Česku loni klesla kriminalita o 16,9 procent, a to na 165 525 

činů. Pokles byl způsoben mimo jiné menší mobilitou v důsledku vládních 

opatření. Snížení kriminality evidovala policie ve všech sledovaných 

katego-riích a ve všech krajích Česka.  

Výrazně klesla také rozvodovost. Manželství ukončilo 21 700 párů, což 

z celkového počtu svateb tvoří více než čtyřicetiprocentní podíl. Méně 

rozvodů zaznamenal Český statistický úřad naposledy v roce 1970. 

Oproti tomu ubylo také svateb, a to o 17 %.  

Také kvalita ovzduší v Česku byla v loňském roce výrazně lepší než 

obvykle. Některá ze sledovaných kritérií znečištění vzduchu se dokonce 

dostala na nejnižší hodnotu od začátku jejich měření. V roce 2020 díky 

tomu nebylo nutné vyhlašovat žádné smogové situace ani regulace. K 

příznivému vývoji napomohlo relativně teplé počasí s množstvím srážek i 

úbytek dopravy v důsledku omezení zavedených kvůli epidemii nemoci 

covid-19.  

 

O tom, že jsme nežili jen koronavirem svědčí další události: 

10. února 2020 Česko bojuje s orkánem Sabine. Bez proudu se  

v odpoledních hodinách ocitlo na 300 tisíc domácností v Karlovarském, 

Plzeňském a Středočeském kraji a Jihočeském kraji. Večer se jejich počet 

snížil na zhruba 127 tisíc. Škody podle prvních odhadů pojišťoven činí 

desítky milionů korun. 

Na 167 místech po celé České republice protestovaly 9. června stovky 

lidí proti vládě a premiérovi Andreji Babišovi. Akci svolal spolek Milion 
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chvilek, kritizoval chyby, které vláda udělala během první vlny epidemie 

nemoci covid-19. 

Ve stejný den předseda Senátu za ODS Miloš Vystrčil oznámil, 

že naváže na svého zesnulého předchůdce Jaroslava Kuberu a pojede 

na Tchaj-wan. A to přes odpor Číny i prezidenta Miloše Zemana. 

14. července v sedmadevadesáti letech zemřel Milouš Jakeš, bývalý 

generální tajemník Ústředního výboru Komunistické strany 

Československa. Do paměti národa se zapsal svými zmatenými až 

bezelstně upřímnými projevy. 

Více lidí než v jiných letech se v roce 2020 rozhodlo strávit dovolenou  

v Česku. A díky tomu stoupla meziročně poptávka po jízdních kolech  

o polovinu. Vyrobilo se jich ale zhruba stejně jako jindy, sklady proto zely 

prázdnotou. 

Přední evropský výrobce pianin a klavírů Petrof Hradec Králové přišel 

začátkem září o pětimilionovou zakázku na dodání zboží do Číny. Podle 

tamních médií šlo o důsledek cesty předsedy Senátu Miloše Vystrčila na 

Tchaj-wan. 

Začátkem října se v Česku uskutečnily volby do zastupitelstev a krajů, 

současně s 1. kolem voleb do Senátu ČR. Probíhaly v době, kdy se 

republika ocitla na hraně druhé vlny koronavirové epidemie. Vláda kvůli 

nim proto připravila zákon, který umožnil hlasovat i lidem v karanténě. 

Volební místnosti se napříč republikou otevřely 2. října ve dvě hodiny 

odpoledne. Občané mohli své hlasy odevzdávat až do soboty. Vybírali  

z 9728 kandidátů a 85 subjektů.  

Nejvíce hlasů po sečtení odevzdaných hlasů získala v krajských volbách 

vládní strana ANO, následovaná Piráty, ODS, STAN, KDU-ČSL, ČSSD, 

SPD. ANO ovládlo deset krajů. Neuspělo jen ve třech: ve Středočeském, 

v Hradeckém a v Libereckém.  

 

Také senátní volby potvrdily mírný ústup ANO z jeho pozic. Zatímco  

1. kolo proběhlo současně s komunálními volbami, to druhé následovalo 

o týden později.  

Vítězi hlasování se pak po sečtení odevzdaných hlasů v 2. kole stali 

Starostové, kteří spolu s SLK obdrželi 11 mandátů z 27 možných. Za ODS 

bylo zvoleno pět kandidátů, za KDU-ČSL tři.  K urnám přišlo pouze 16,74 

procenta voličů, což je čtvrtá nejmenší účast u senátních voleb.  

1. prosince odstartoval svůj provoz e-shop s dálničními známkami, po 

pětadvaceti letech tak elektronické viněty nahradily papírové kupony.  

I poté však šlo e-známky koupit i fyzicky, a to na všech poštách a čer-

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/milos-jakes-nekrolog-socialismus-revoluce-ksc-komunismus.A190806_113825_domaci_knn
https://www.idnes.cz/ekonomika/domaci/jizdni-kola-bicykly-poptavka-koronavirus-cyklo-prodejny-boom.A200802_093927_ekonomika_jadv
https://www.idnes.cz/ekonomika/domaci/jizdni-kola-bicykly-poptavka-koronavirus-cyklo-prodejny-boom.A200802_093927_ekonomika_jadv
https://www.idnes.cz/ekonomika/podniky/petrof-senator-vystrcil-cesta-na-tchaj-wan-zruseni-zakazky.A200904_154831_ekoakcie_fih
https://www.idnes.cz/ekonomika/podniky/petrof-senator-vystrcil-cesta-na-tchaj-wan-zruseni-zakazky.A200904_154831_ekoakcie_fih
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pacích stanicích EuroOil. Systém na prodej dálničních známek měl ale 

první den rozsáhlé výpadky, nefungoval až do odpoledne. 

Sněmovna 22. prosince stvrdila senátní daňový balíček. Ten ruší 

superhrubou mzdu a zavádí dvě sazby 15 a 23 procent na daň z příjmu. 

Navyšuje také daňové slevy na poplatníka z nynějších 24 840 korun na 

27 840 korun v roce 2021 a na 30 840 korun v roce 2022. 

Vláda také schválila státní rozpočet na rok 2021 - Česká republika bude 

hospodařit se schodkem 320 miliard korun. Ministerstvo financí 

předpokládá, že schodek rozpočtu tak bude činit 8,8 procenta HDP.  

. 

 
 

 

 

 

Po dvou suchých letech se letošní srážky vrátily k normálu. Z většiny 

Česka částečně ustoupilo kritické sucho, v povrchové vrstvě půdy ho 

evidovalo jen několik postižených míst.  

Počátkem února potrápila Herink, stejně jako zbytek republiky, vichřice 

Sabina. U padlého stromu zasahovali i hasiči z Herinku. 

 

Stavební boom v Herinku v r. 2020 zpomalil – velké developerské 

projekty byly dokončeny a obec se v tomto roce už rozrostla „jen“ o 29 

nových domů na rovných 400. K 31.12. má Herink 952 trvale hlášených 

obyvatel. Jejich průměrný věk je 32,7 roku. To znamená pro Herink 2. 

místo mezi všemi obcemi v okrese Praha – východ. Máme tedy druhé 

nejmladší obyvatele, hned za Zlonínem, kde průměrný věk činí 30,7 roku. 

 

V roce 2020 se v Herinku narodilo 17 dětí a nikdo nezemřel. 
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https://www.idnes.cz/zpravy/domaci/sucho-intersucho-voda-vlaha-dest-pocasi-puda-srazky.A200602_133009_domaci_pmk
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Zastupitelstvo pracovalo v r. 2020 ve stejném složení, v jakém bylo 

zvoleno ve volbách v r. 2018: 

Zeman Karel – starosta obce 

Masopust Miroslav Ing. – místostarosta obce 

Szűcs Attila Ing. 

Brhel Tomáš Mgr. 

Havlíček Martin Ing. 

Šteffelová Jana 

Zachař Zdeněk 

Richter Martin Ing. 

Schwarzmayerová Jitka Ing. 

 

V lednu dozníval ještě v obci rozruch kolem řádění skupiny (či skupin) 

neznámých maskovaných zlodějů, kteří v uplynulých měsících v regionu 

na pomezí Prahy-západ, Prahy-východ a Benešovska vykrádali rodinné 

domy. V Herinku podle vyjádření zástupce policie ČR nebylo hlášeno 

žádné vloupání. Občané Herinku měli možnost připojit své podpisy pod 

petici Jesenická výzva, která požaduje zvýšení počtu policistů v nejvíce 

postižených oblastech.  

V říjnových volbách do krajských zastupitelstev, které jsou zmíněné 

v kapitole o životě v Česku, hlasovali občané Herinku takto: 

 

Další veřejně probíranou událostí, která se dotkla i Herinku bylo 

rozhodnutí Evropské komise ve věci dotací 100 mil. Kč pro Pekárnu 

Zelená louka, která byla zmíněná už v předchozím zápise. V listopadu 

Evropská komise s konečnou platností potvrdila, že dotaci neproplatí. 

Podle Bruselu nebyl projekt inovativní. 

Také Herink významně zasáhla epidemie nového koronaviru. Obec 

zajistila dezinfekci pro každou domácnost a nabízela pomoc svým 

obecní 
záležitosti  
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seniorů. Členové předvolebního uskupení Jdeme dál v březnu ušili a di-

stribuovali roušky k zakrytí dýchacích cest. 

Následující graf ukazuje vývoj počtu nakažených občanů virem Covid-

19 v Herinku a okolních obcích: 

 

Celkem podle dat Českého statistického úřadu prodělalo v naší obci tuto 

nemoc 54 lidí. 

 

Kromě koronavirové epidemie byla tématem roku v Herinku bezesporu 

výstavba mateřské školy. Protože se jednalo o významnou a dlouho 

očekávanou událost v obci, je jí věnovaná celá Příloha 1. 

Zastupitelstvo dále projednávalo tyto záležitosti: 

Na únorovém zasedání schválilo zastupitelstvo obce výstavbu garáže 

pro technické vybavení údržby. Plánovaný rozpočet na pořízení se 

pohybuje kolem 2 mil. Kč. Přestože projekt je již připravený, od výstavby 

se prozatím upouští z důvodu očekávaného výpadku příjmů obce, který 

souvisí s nepříznivým vývojem epidemie koronaviru. 

Zastupitel Attila Szűcs předal obci vlajku obce Herink, která spolu s ním 

vystoupala až na horu Kilimandžáro. O Herinku tedy teď už vědí i v africké 

Tanzanii. 

 

V květnu zastupitelé projednali smlouvu se společností ÚVT, která 

v obci v následujících letech provede instalaci optického kabelu pro 

zlepšení kvality přenosu dat. 

Starosta informoval, že během vyhlášeného stavu nouze byl postupně 

navýšen rozpočet na krizová opatření – obec zakoupila dezinfekční 

prostředek pro všechny domácnosti v obci a přispěla na materiál, 

potřebný k šití ochranných roušek pro občany Herinku.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

0

5

10

15

20

Počet nakažených COVID-19

Herink Modletice Dobřejovice Popovičky



12 
 

 

Na červnovém zasedání zastupitelstva představil starosta obce studii 

proveditelnosti na výstavbu vodojemu v Herinku. Vzhledem k finanční 

náročnosti projektu zastupitelé rozhodli, že se jednotlivými variantami 

budou zabývat, až budou vypsané dotační tituly, které by pomohly pokrýt 

část nákladů. 

Zastupitelstvo také rozhodlo o zapojení obce do akce Sázíme 

budoucnost, která zastřešuje aktivity, vedoucí ke zlepšení stavu zeleně 

v obcích. Zastupitelé představili plán výsadby, který v první etapě počítá 

s výsadbou asi 80 stromů na obecních pozemcích. 

 

V srpnu bylo schváleno uzavření smlouvy o úvěru – obec se připravuje 

na možnost, kdy bude nutné hradit náklady na výstavbu mateřské školy 

a dotace z fondů EU nebude ještě proplacena. 

Dále byl projednáván záměr Ředitelství silnic a dálnic na výstavbu 

odpočívky na Pražském okruhu (D0). Odpočívka má být umístěna na 

severním okraji katastru obce po obou stranách Pražského okruhu a má 

být vybavena čerpací stanicí pohonných hmot a stravovacím zařízením. 

Plánovaná kapacita odpočívky v každém směru 55 osobních automobilů, 

90 nákladních vozidel, 6 autobusů a 10 stání pro karavany a obytné vozy 

a další parkovací kapacity. Celkový počet parkovacích míst činí 792 míst 

pro každou odpočívku. 

Obec Herink se k záměru nevyjádřila, dle názoru starosty obce se jedná 

o ideální příležitost, jak docílit výstavby protihlukových stěn podél 

Pražského okruhu. Z iniciativy města Jesenice a dalších subjektů (např. 

zemědělců) však bylo rozhodnuto o nutnosti vyhotovit studii pro 

posouzení vlivů na životní prostředí (EIA). 

 

 V říjnu byla zastupitelstvu představena ředitelka mateřské školy, Mgr. 

Jana Jalovcová, která zúčastněným přiblížila dosavadní i budoucí chod 

nové mateřské školy. Zastupitelé také rozhodli o ukončení vyplácení 

kompenzačního příspěvku rodičům předškolních dětí. 

Na počátku října byla schválena vyhláška, která umožní instalaci nového 

dopravního značení. To má přinést větší přehlednost a bezpeč-nost 

dopravní situace v obci. 

 

Na prosincovém zasedání zastupitelé schválili dar průhonické základní 

škole ve výši 116.000,- Kč. Škola požádala obce, ze kterých dojíždějí 

žáci, o příspěvek na nové vybavení učeben. 

Byla dokončena výstavba chodníku a veřejného osvětlení v ulici 

Radějovická, která začala počátkem srpna – cesta k autobusové 
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zastávce tak zase bude o něco bezpečnější. Na výstavbu získal starosta 

obce dotaci ve výši 2.367.160,- z celkové ceny 4.172.739,- Kč.  

Zastupitelé projednávali také záměr firmy Eurovia, která provozuje 

obalovnu v Herinku. Firma hodlá rozšířit svůj areál o deponii, k tomu je 

ale nutná úprava územního plánu. 

Vzhledem k probíhající epidemii Covid-19 byla plánovaná akce výsadby 

zeleně v rámci projektu Sázíme budoucnost odložena na jaro příštího 

roku. 

 

 

Rozpočet obce Herink pro rok 2019 skončil oproti očekávání v černých 

číslech – zisk obce činil 3.791.386,- Kč. Promítla se zde především 

skutečnost, že do konce roku nezačala výstavba plánované mateřské 

školy 

Závěrečný účet za r. 2019 

 Schválený rozpočet Skutečnost 2019 

Příjmy 16.073.500,- 14.880.669,- 

Výdaje 37.513.000,- 22.467.532,- 

 

Na plánovanou školku je tedy pamatováno v rozpočtu na rok 2020: 

Návrh rozpočtu obce Herink pro rok 2020  

Rozpočtové příjmy 38 598 600,00 Kč  

Rozpočtové výdaje 46 218 731,00 Kč  

Výsledek -7 620 131,00 Kč  

 

Přestože nákaza novým koronavirem značně ochromila ekonomické 

aktivity v celé republice, v Herinku přibylo 25 nových podnikatelských 

subjektů – především malých živností bez zaměstnanců. 
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Podíl nezaměstnaných naopak vzrostl oproti minulým létům více než 

dvojnásobně 

  

Uchazeči o zaměstnání Podíl nezaměstnaných osob 

v evidenci úřadu práce (%) 

celkem dosažitelní celkem muži ženy 

31.12.2020 20 19 3,24 2,46 3,97 

31.12.2019 7 6 1,18 0,8 1,55 

31.12.2018 5 5 1,17 0,96 1,38 
Zdroj: ČSÚ 

 

V Pražské obalovně Herink, která je společným podnikem společností 

EUROVIA CS a SKANSKA a.s., nahradilo původní obalovnu nové 

zařízení na úpravu recyklovaného materiálu. 

 

V r. 2020 zahájila v Herinku činnost mateřská škola pro 48 žáků.  

V obci není žádné stálé kulturní a tělovýchovné zařízení.  

Starší děti navštěvují základní a mateřské školy v Praze, Průhonicích, 

Čestlicích, Říčanech a dalších obcích v okolí. 

 

V obci působí spolky SDH Herink a SK Herink. 

Sbor dobrovolných hasičů má 21 členů. V r. 2020 měnil složení 

výboru sboru: 

Starostou byl zvolen Petr Kapal. 

Místostarostou Zdeněk Zachař. 

Jednatelem Jaroslav Smolař. 

 

Spolek zorganizoval brigádu – pletí trávy v nové výsadbě u kapličky, kde 

byly v předchozím roce vysazeny lípy. 

Kromě toho členové SDH pomáhali doplnit volební komisi, která 

vzhledem k probíhající epidemii jen těžko sháněla členy. 

V r. 2020 naši hasiči zaznamenali 2 výjezdy. 

 

Spolek SK Herink má 24 členů. Také jeho vedení prošlo v r. 2020 

obměnou: 

Předseda: Jiří Horák 

Místopředsedkyně: Renata Hejtíková 

Místopředsedkyně: Jana Šteffelová 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

kultura, 
tělovýchova, 
školství a 
spolky 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



15 
 

 Spolek pořádá společenské a kulturní akce pro děti i dospělé obyvatele 

Herinku a okolí – v r. 2020 však tyto aktivity byly významně omezené.  

O těch, které se přesto uskutečnily se můžete dočíst v následující 

kapitole. 

 
 
 

Také veřejný a kulturní život v obci byl v r. 2020 poznamenán 

omezeními, spojenými s epidemií Covid-19. Tradiční akce byly rušeny 

nebo probíhaly ve skromnější podobě. Zavřená byla po určitou dobu i 

dětská a sportovní hřiště, později mohla fungovat jen v omezeném 

rozsahu. 

V květnu zahájily svou činnost sportovní kroužky pro děti – Street fotbal 

a Street dance 

Na dětském hřišti byla představena 17. 5. putovní výstava říčanských 

včelařů – Včelí stezka. Protože se jednalo po dlouhé době zákazů o první 

veřejnou akci, návštěvníků bylo dostatek. Zájemci se mohli dozvědět 

zajímavosti ze života včel, jak o včely pečovat a jaký je jejich užitek. A to 

jak z připravených panelů, tak i přímo od zdejší včelařky, která 

zodpovídala zvídavé dotazy návštěvníků. 
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Za oběť koronaviru padl i dětský den – shromažďování více osob stále 

nebylo povoleno. Přesto děti o svůj svátek nepřišly – 26. 6. uspořádala 

obec Vítání prázdnin s hlavním mottem – jak jinak – boj proti zákeřnému 

viru. 
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O posledním prázdninovém dnu, 31.8., jsme se ještě stihli rozloučit 

s prázdninami. Akci pro děti, spojenou s přípravou na školu, ale také se 

spoustou zábavy i mlsání, připravil spolek SK Herink. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V průběhu léta byly pořízeny nové letecké snímky obce – ta tedy za 

posledních několik let vyrostla! Můžete je porovnat s těmi z r. 2016 – vizte 

v Příloze 2. 

 

V září se otevřely nové kurzy pro dospělé – jóga a cvičení pro seniory 

 

Jedna z mála pravidelných sportovních akcí e odehrála 12.9. – turnaj 

v nohejbale uspořádal spolek SK Herink. Asi proto, že se jednalo o jednu 

z mála akcí, která nebyla zrušena, těšil se turnaj velké návštěvě – utkalo 

se 13 týmů a vyhlášení vítězů proběhlo už téměř za tmy. Na prvním místě 

se umístil domácí tým SK Herink B, na druhém SK Herink A a třetí místo 

připadlo loňským vítězům – týmu Zikmundi. 

Další tradiční akce, jako Vinobraní, turnaj v malé kopané nebo 

Halloween, už ale bylo nutné rušit z důvodu dalšího prudkého nárůstu 

počtu nakažených onemocněním Covid-19. 

V říjnu uspořádal spolek SDH Herink brigádu na údržbu nově 

vysazeného lipového lesíka u kapličky. Společnými silami se podařilo 
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vysvobodit loni vysazené stromky, které se přes léto zcela ztratily pod 

vrstvou plevele. 

 
 

 

Před Vánocemi došlo ke krátkodobému částečnému uvolnění přísných 

opatření, a tak se mohlo uskutečnit aspoň slavností rozsvícení vánočního 

stromu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
 

 

Doufejme, že následující rok 2021 nás vrátí do lepších časů. Uvidíme, co 

nás čeká… 
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Seznam příloh: 

Příloha č. 1 Mateřská škola v Herinku 

Příloha č. 2 Letecké snímky obce 2020  

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přehled použitých zkratek: 

ČSÚ           Český statistický úřad 

EU  Evropská unie  

MŠ  Mateřská škola 

SDH   Sbor dobrovolných hasičů 

 


